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Protokoll från möte med Metodgruppens styrgrupp 
 

 

Datum:  Onsdagen den 9 februari kl. 10-15 

Plats:  Skanska, Råsundavägen 2, Solna 

 

Närvarande: Mats Wendel, Trafikverket 

 Torbjörn Jacobson, Trafikverket 

 Leif Viman, VTI 

 Thorsten Nordgren, Trafikverket 

 Nils Ulmgren, NCC 

Mansour Ahadi, Svevia 

 Sven Fahlström, Nynas 

 Åke Sandin, Göteborgs kommun 

 Lena Strand,  Svedavia 

 Kenneth Ohlsson, Skanska 

 Per Andersson, Trafikverket 

 Bert Lindström, Peab (ersättare för Lennart) 

   

Frånvarande: Klas Hermelin, Trafikverket 

 Jan Bida, SBMI/Minfo 

 Lennart Holmqvist, Peab  

 Glenn Lundmark, Asfaltskolan 

Kenneth O hälsade alla välkomna till Skanskas kontor i Solna. 

1. Inledning, Mats 

Mats inleder med att hälsa alla välkomna och särskilt till Per Andersson som blir ny medlem i styrgruppen 

eftersom han kommer att leda det nya utskottet ”Oförstörande fältmätningar”. Mats uppmanade även alla 

ledamöter i Styrgruppen att ha synpunkter på dagordningen inför styrgruppsmöten så att alla väsentliga frågor 

kommer upp till diskussion.  

Mats tog upp frågan om Metodgruppens roll och tycker att det är viktigt att Styrgruppen tar fram mål för 

utskotten. Dvs. vad vill Styrgruppen att de olika utskotten skall lägga krutet på. (Det är ju inte säkert att det 

sammanfaller med vad ledamöterna i de enskilda utskotten har för uppfattning om vad som skall prioriteras) 

Under dagen ställde Mats två frågor som var och en i styrgruppen fick skriva ner sina synpunkter på. 

Mats samlade in svaren och återkommer med en sammanställning till nästa möte. 

Frågorna var:  

1. Viktigaste frågan att jobba med för respektive utskott? 

2. Vad krävs för att komma vidare? 

2. Nytt utskott (oförstörande provning/fältmätning/vägytemätning), Mats 

Vi beslutade att bilda detta nya utskott och enades om namnet ”Oförstörande fältmätningar” med Per 

Andersson som ordförande och Leif Viman som sekreterare. Namnet täcker in både vägytemätningar 

och andra typer av fältmätningar t.ex. fallvikt, Sand Patch, partikelmätningar mm. Mats och Per 

jobbar fram en inbjudan och förslag på sammansättning av gruppen som sedan godkänns av 

styrgruppen. Utskottet bör vara representerat av beställare, utförare, konsulter, forskare och 

universitet.   

Mats väckte också frågan om vägmarkeringar tas om hand någonstans eller om även detta bör ingå i 

detta nya utskott?  

 



 

Styrgruppsmöte nr 1/2011 
 

 

 

 2(4) 
 

3. Genomgång från utskotten:  

Bitumen, Thorsten 

Några av de arbetsuppgifter som bitumenutskottet jobbar med är: 

Nya metodhandledningar är på gång, inriktade på provning av polymerbitumen. (Elastisk återgång, Tubtest 

och Force ductility).  

- Se till så att emulsionsspecifikationen i TBT stämmer med EN specifikationen. Det behöver göras några 

justeringar i TBT.  

- Det är också nya emulsionsmetoder på G. Dessutom är det viktigt att ta hand om 5-års översynen på 

emulsionsspecifikationen. 

Åke efterlyste tydligare krav på polymerbitumen. Ibland beställs t.ex. ”rondellmassa” utan närmare beskrivning 

av kravvärden eller om en viss typ av polymer avses.  

Asfalt, Torbjörn 

Torbjörn nämnde de arbetsgrupper och projekt som bedrivs inom asfaltutskottet:  

- ITSR (Jämförelse mellan FAS och EN metoderna, Skanska-projekt via SBUF) 

- Konditionering (VTI tar fram metodbeskrivning för ”vinterkonditionering”, TRV-projekt) 

- Filler (VTI har en rapport klar om aktuella EN-metoder för filler i asfaltbeläggningar, TRV-projekt) 

- WTT (Denna arbetsgrupp har samordnat inköp av WTT-utrustning och jobbar nu vidare med diskussionen 

om vilka utrustningar som bör användas för tillverkning av plattor) 

- Prall (VTI har rapport klar som beskriver hur mycket de olika parametrarna i metoden påverkar et slutliga 

prallvärdet, TRV-projekt.)  

- Styvhetsmodul (VTI har rapport klar som beskriver hur olika utrustningar fungerar och vilka spridningar 

som erhålls främst beroende på variationer i deformation och kraftmätningarna, TRV- och SBUF-projekt.) 

Ballast, Klas 

Klas var inte närvarande så Mats och Torbjörn som fått information av Klas redovisade denna punkt: 

- Utskottet jobbar bl.a. med remisser (starkt engagemang av Henrik Broms). 

- Framtagning av provtagningsmetod för olika ändamål: Mottagningskontroll, kontroll av färdigt lager, vid 

tvist och vid inventeringar.  

- Behovet av metodhandledningar har inte varit så stort inom Ballastområdet eftersom de flesta EN-

standarderna översattes till svenska i ett tidigt skede. (Mats uppmanade Leif att skriva in detta på hemsidan 

som en förklaring till att det inte finns några metodhandledningar inom ballastområdet) 

- Klas deltar i CEN-utskottet som heter ”Earthwork Environment Management”. Det handlar om 

terasseringsarbete och undergrund, där man kommer att diskutera packning mm.  
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4. Metoddagen 2011-02-10, Mats  

Tittade igenom morgondagens program och konstaterade att det är ett ganska späckat program. Vi får återkomma 

på nästa möte med en utvärdering av dagen. 

 

 

5. Kontakter med Swedac, Torbjörn 

Enligt de signaler Torbjörn har fått från laboratorierna så har Swedacs tillsyner fungerat betydligt 

bättre under 2010. Dvs. att man har fått en bättre dialog mellan Swedac och laboratorierna i de olika 

frågor där man tidigare inte kommit överens. Det är dock viktigt att man fortsätter med ett årligt möte 

med Swedac, där båda parter har möjlighet att ta upp olika frågor och synpunkter. Det gäller att 

flagga upp dessa möten för alla utskott så att vi hinner ta in synpunkter från laboratorierna och 

förbereda mötena. 

 

6. Trafikverkets regelverk 

Kenneth L kunde inte delta i detta möte, men både TBT och AMA är upptagna som programpunkter på 

morgondagens metoddag så vi får återkomma på nästa möte med synpunkter på dessa. 

 

7. Aktuella metodfrågor:   

- Remisser  

Kenneth Lind, TRV, går in som ordförande i TK202 Vägmaterial. 

Det är inte krav på CE-märkning i Sverige idag, men Styrgruppen var överens om att vi skall använda 

begreppet CE-märkning ändå eftersom alla krav som gäller för CE-märkning ändå gäller i Sverige. 

(Skillnaden är bara att man inte behöver stämpla på CE-märket). Detta kommer förmodligen ändå att bli ett 

krav från ca 2013. 

Kenneth och Leif skall försöka att jobba fram en aktuell remisslista och lägga den på MG:s hemsida så att 

alla lättare kan följa vilka metoder som för tillfället är ute på remiss. Det gäller både nya metoder och 5-års 

översyner. 

- Metoder, Torbjörn 

Nya TRV metoder har färdigställts och finns nu på TRV:s hemsida. Dessa metoder är vattenkänslighet 

(motsvarar FAS Metod 446) och två provtagningsmetoder. Provtagning vid leveranskontroll av asfaltmassa 

och kvalitetskontroll av asfaltbeläggning. (Ett gediget arbete av Björn Kullander, TRV, har möjliggjort dessa 

utgivningar). 

- Metodhandledningar, Leif 

Hittills har metodgruppen tagit fram ett 20-tal metodhandledningar som finns tillgängliga på 

metodgruppens hemsida. Det finns dock behov av fler så arbetet fortsätter inom varje utskott.  

- Ringanalyser, Leif 

Ny ringanalysgrupp har bildats som bör ligga som en arbetsgrupp direkt under styrgruppen eftersom den 

jobbar med planering, genomförande och utvärdering av ringanalyser inom alla metodgruppens områden: 

asfalt, ballast och bitumen. Gruppen består av Leif Viman (VTI), Kenneth Vikström (NCC), Thomas 

Karlsson (Skanska), Lars Jansson (Peab) och Mats Jonsson (Svevia). 
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8. Aktuella FUD-projekt 2011 som berör metoder, Torbjörn/Alla 

- Projekt om klistring/limning har just startat upp (SBUF/TRV) 

- Kenneth O informerade om att Skanska har ett SBUF projekt som handlar om att se över hur man 

skall hantera uppvärmning av massa på lab för att inte förändra massans egenskaper. T.ex 

användning av mikrovågsugn, IR, men också att inte värma för stora mängder åt gången. 

- Förslag till nya projekt bör tas fram inom de olika utskotten. Sedan bör man söka projektmedel för 

dessa hos t.ex. NordFoU, SBUF och TRV. 

 

9. Övrigt 

Åke efterlyste synpunkter på hur man dimensionerar bussfält (tung trafik men inga dubbdäck!) . Det 

kom väl inget direkt svar under mötet, men alla är välkomna att skicka info till Åke. 

Det kom också upp en synpunkt på att det ibland i protokollen från styrgruppsmöten står hänvisningar 

till bilagor som sedan inte finns medskickat. (Leif kan bara hålla med och skall försöka undvika att ha 

bilagor till protokollen så slipper vi förhoppningsvis denna förvirring)  

Mats tyckte också att vi borde använda Metodgruppens logga på alla papper (protokoll mm) från 

Metodgruppen. (Leif håller med igen!)  

Mats tyckte också att hemsidan bör ha nyheter på 1:a sidan. Den text som idag står på 1:a sidan kan 

flyttas ner under fliken ”Allmänt om MG”.  

Leif som idag är sekreterare för alla utskott inom Metodgruppen flaggade upp att han så småningom 

har för avsikt att sprida detta ärofyllda uppdrag till andra VTI:are. (Eftersom han tycker att det är 

viktigt att yngre förmågor får en chans att komma in i detta arbete).  

 

10.   Nästa möte 

 

Är planerat till Stockholm den 18 maj. (Återkommer i god tid med exakt plats och tid) 

 

 

       

Leif Viman    Mats Wendel  

Sekreterare    Ordförande 


